
  

 

 

   
 

Zápis z jednání Rady pro inovace JMK ze dne 7.6. 2023 

 

Dne 7. 6. 2023 proběhlo v prostorách inovační agentury JIC jednání Rady pro inovace Regionální 

inovační strategie Jihomoravského kraje (RIS JMK) a současně Pracovní skupiny Regionální stálé 

konference pro RIS3. 

 

Zasedání Rady pro inovace se zúčastnili tito členové a hosté:  

Přítomni členové (15): 

Foltin Pavel UNOB 

Hlavenka Jiří JMK 

Chládek Petr JIC 

Indrák Michal JAMU 

Janáček Martin SAP 

Klimánek Martin MENDELU 

Klíma Jaroslav Tescan Orsay Holding 

Kostka Michal BioVendor 

Kvizda Martin MUNI 

Náhlík Luboš Sdružení moravských pracovišť AVČR 

Psota Tomáš KHK 

Putnová Anna SMB 

Střelec Petr Thermo Fisher Scientific 

Szaszi Tomáš Honeywell 

Šifalda Miloš JCMM 

 

Omluvení členové (10): 

Celer Vladimír VFU 

Hrabí Michal Phonexia 

Kundrata Miroslav Nadace Partnerství 

Muchna Václav Y-Soft 

Musilová Jana LIKO-S 

Palas Petr Kentico 

Ptáčníková Monika Czechitas 

Pěnčík Jan VUT 

Reichl Patrik JINAG 

Šmíd Luděk Red Hat 

 

 



 

   
 

   
 

 

Přítomní hosté (9): 

Abassi Milad RIS JMK 

Janoušková 
Barbora RIS JMK 

Kopkáš Jan BEC 

Kubeš František SMB 

Mejtský 
Miroslav Petyovský&P 

Minařík  
Ivo JMK 

Petyovský 
Tomáš Petyovsky&P 

Sparling Don BEC 

Uhlíř David RIS JMK 

 

Program jednání:    

1. Úprava jednacího řádu Rady pro inovace RIS JMK 

2. Představení aktuálního stavu plnění cílů RIS a aktualizované soustavy metrik RIS JMK    

3. Migrační politika jako nástroj konkurenceschopnosti ČR   

4. Různé   

5. Neformální networking  

 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje navržený program. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 

1. Úprava jednacího řádu Rady pro inovace RIS JMK 

Předseda Rady pro inovace Jiří Hlavenka navrhl úpravu jednacího řádu Rady, která by zařadila 

garanty inovačních platforem RIS JMK mezi stálé hosty Rady pro inovace.  

Usnesení: Rada pro inovace JMK souhlasí s rozšířením řady stálých hostů o roli garantů inovačních 

platforem RIS JMK v jednacím řádu Rady pro inovace RIS JMK 2021-2027. 

  

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 

2. Představení aktuálního stavu plnění cílů RIS 2021 –2027 a aktualizované soustavy 

metrik RIS 

Manažer RIS JMK Milad Abassi představil členům Rady dokument popisující stav plnění jednotlivých 

strategických cílů RIS za poslední rok. Dokument byl členům se předstihem zaslán. K dokumentu 

nebyly žádné dotazy.  



 

   
 

   
 

Usnesení: Rada pro inovace JMK bere na vědomí zprávu manažera RIS o stavu plnění cílů RIS JMK a 

aktualizované soustavy metrik RIS. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 

3. Migrační politika jako nástroj konkurenceschopnosti ČR   

Třetí bod otevřel Jiří Hlavenka stručným představením tématu a důvodů, které vedli k zařazení 

tohoto tématu na jednání Rady pro inovace RIS JMK. Česká republika v otázce konkurenceschopnosti 

kvality imigračního procesu dlouhodobě zaostává za ostatními vyspělými ekonomikami světa a 

vzhledem k trvale nízké míře nezaměstnanosti a očekávanému nárůstu poptávky po vysoce 

kvalifikovaných pracovnících je nezbytné přijmout konkrétní opatření ke zlepšení naší pozice v 

krátkodobém i dlouhodobém horizontu. Jako inovativní a znalostně intenzivní region chceme do této 

debaty přispět a nabídnout konkrétní podněty a návrhy opřené vstupy klíčových aktéru inovačního 

ekosystému.  

Následně manažer RIS Milad Abassi představil dokument, který shrnuje doporučení zástupců 

municipality, zástupců znalostně pokročilých firem, klientů imigračního procesu a zástupců vysokých 

škol ke změně přístupu v migrační politice v kontextu rozvoje znalostní ekonomiky. Tento dokument 

dostali členové Rady s předstihem v rámci podkladů k jednání Rady. Zásadními body jsou intervence 

vlády ČR ve formě vytvoření a řízení stále pracovní skupiny s účastí všech relevantních stakeholderů 

vč. zástupců klientů systému. Dále navržení dílčích úprav nového zákona o pobytu cizinců, apel na 

implementaci bodového systému MPSV a chytrou digitalizace celého systému. 

Po komplexnějším zarámování následovala diskuse členů Rady, ze které vyplynulo následující: 

• Téma je vnímáno členy Rady pro inovace jako důležité a palčivost problémů popsaných v 

předloženém dokumentu potvrzují zkušenosti jak zástupců firem, tak i akademické sféry a 

veřejné sféry.  

• Dosavadní pokusy o komunikaci s jednotlivými resorty nevedly ke zlepšení systému jako 

celku. Je nezbytné, aby se tématu chopila Vláda ČR a v rámci transformace ekonomiky z něj 

udělala jednu ze svých priorit. Governance v podobě stále pracovní skupiny řízené Úřadem 

vlády se jeví jako ideální cesta. 

• Nový Zákon o pobytu cizinců je dobře připravený, ale vyžaduje dílčí vylepšení, která jsou 

zachycena v připomínkách zástupců uživatelů systému.  

• Je potřeba, aby vláda ČR vnímala migrační politiku jako investici, nikoli jako nákladovou 

položku. Je nezbytné udržet stávající kapacitu úřadů a krátkodobě ji navýšit, aby se mohly v 

dohledné době naplnit cíle popsané v dokumentu (digitalizace, implementace bodového 

systému).  

• Firmy jsou připravené platit za prioritní vyřizování žádostí řádově vyšší částky, než určují 

současné poplatky (současně 2500 Kč/žádost), pokud by se proces adekvátně tomu zkrátil. 

• Krajská hospodářská komora JMK je ochotna přispět ve společném snažení a lobbovat pro 

tuto věc skrze svoji centrálu v Praze.  

• Vízová politika je jen část problému a je potřeba, aby Jihomoravský kraj a město Brno 

společně s dalšími stakeholdery v regionu řešili systémové překážky regionálního charakteru 

(např. dostupnost anglických školek, odstraňování jazykové bariery na úřadech a koordinace 

služeb pro cizince napříč regionálními organizacemi apod.) 



 

   
 

   
 

Po diskusi následovala formulace a přijetí shrnujícího usnesení Rady pro inovace.  

Usnesení: Rada pro inovace JMK vnímá důležitost migrační politiky pro rozvoj konkurenceschopnosti 

státu i regionu. Rada doporučuje vedení JMK a SMB postupovat dle navrženého konceptu, tedy 

apelovat na zástupce vlády ČR v ustavení stálé pracovní skupiny řízené ideálně úřadem vlády, coby 

hlavním subjektem zodpovědným za migrační politiku státu. Rada dále doporučuje zapojení zástupců 

regionu do následujících diskusí nad zlepšením migrační politiky ČR. Rada pověřuje RIS manažera k 

podniknutí nezbytných kroků k ustavení platformy zastupující region. 

Usnesení bylo jednohlasně konsensuálně přijato. 

 

4. Různé  

V různém zmínil Milad Abassi informaci o spuštění registrace na výroční konferenci inovačního 

ekosystému Velvet Innovation, která proběhne 15. listopadu 2023. Dále oznámil členům Rady z řad 

akademických institucí, že je možné požádat o zpětnou vazbu a případné prohlášení o souladu s cíli 

RIS JMK u projektových záměrů do výzvy Mezisektorová spolupráce. Tento proces však proběhne 

mimo Radu pro inovace.  

 

V Brně dne 7. června 2023 

 

 

    

 Ing. Jiří Hlavenka             Ing. Ivo Minařík, MPA 

radní Jihomoravského kraje                                        vedoucí Odboru regionálního rozvoje 

                    Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

 

 

Ing. Milad Abassi 

manažer RIS JMK 


